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تركت الازمات الاقتصادية تأثيراً كبيراً عمى الاندلس في الميادين عامة بفعل عواممها الطبيعية 
والبشرية فالنسبة لمعوامل الطبيعية اثرت تأثيراً مباشراً عمى الحياة الاقتصادية والسياسية كعوامل الجفاف 

. وعوامل الزلازل والمجاعات وغيرها
 

انخ كما …  اما انعىامم انثشزَح فقذ كان ذأثُزها كثُز عهً انحُاج انعامح كانحزوب وانفره وانضزائة

أصاب انمسهمُه فٍ الأوذنس إضزار اقرصادَح جسُمح ؛ تسثة صزاعهم مع انىصاري مما عزض انممانك 

الأوذنس لإطماع  انىصاري انحاقذَه انذَه جاسىا خلال انذَار الأوذنس َقرهىن وَذتحىن وَسثىن وأصثحد 

انممانك الأوذنسُح ذسقظ تأَذَهم مذَىح تعذ أخزي، مما اضطز انعذَذ مه سكان انثلاد إنً انهجزج فخزب انعمزان 

واضمحهد الأسىاق وذحىند حىاضز انمذن  انكثزي إنً ممزاخ عاتزج تعذ إن فقذخ وشاطها الاقرصادٌ  ؛ 

فأثزخ ذهك الإحذاز عهً جمُع الأوشطح فٍ كافح انمجالاخ الاقرصادَح وانزراعُح وانصىاعُح وانرجارَح 

.  والاجرماعُح
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Abstract 

 

  The economic crises had a huge effect on Andalusia because of its natural 

humanity factors. The natural factors, such as drought, earthquakes and famine, 

had a direct effecton political and economic life. 

 

 Humanity factors, such as wars, disorder, tax, … etc., It also hit the 

Muslims in Andalusia detriment of serious economic; due to their conflict with 

Christians putting the kingdoms of Andalusia to the ambitions of the Christians 

who hate who Jaswa through Diar Andalusia killed, massacred and Lisbon 

became kingdoms Andalusian fall into their own hands city after another, 

forcing many of the country's population to migrate Fajrb urbanization and 

decayed markets and turnedcapitals major cities to cross paths after the lost 

economic activity; those events to all activities in all areas of economic, 

agricultural, industrial, commercial and social development. 

 

 



 

 


